
Protokół nr 4/IV/2015

z obrad sesji zwyczajnej Rady Gminy Trąbki Wielkie 

z dnia 27 stycznia 2015 roku

Rozpoczęcie obrad  – godz. 13:00

Zakończenie obrad –  godz. 16.45

Ad 1. Sprawy regulaminowe:

 Otwarcie     i     stwierdzenie     prawomocności     obrad

Sesja rozpoczęła się w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Trąbki Wielkie, przy ul. Gdańskiej 12.

Sesję otworzył Przewodniczący Rady Gminy Zbigniew Leszczyński.

W sesji uczestniczyli: Wójt Gminy Błażej Konkol,  Skarbnik Gminy Zofia Gorzyńska, Sekretarz

Gminy Krystyna Stępniewska,  Radca  Prawny Wawrzyniec  Rybak,  Dyrektor  GOKSiR Leszek

Orczykowski, Radna Sejmiku Województwa Pomorskiego Danuta Sikora i sołtysi z terenu Gminy

Trąbki Wielkie. Przywitał nowo wybranego sołtysa z sołectwa Cząstkowo Panią Beatę Wajsbrot.

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, na podstawie listy obecności, że brakuje Radnego Marka

Czerwińskiego.  Ustawowy skład  Rady Gminy wynosi  15 radnych.  Listy obecności  radnych i

sołtysów stanowią załącznik nr 1 i 2 do protokołu.

 Zatwierdzenie     porządku     obrad.

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił dzisiejszy porządek obrad.

Proponowany porządek obrad:

CZĘŚĆ I

1. Sprawy regulaminowe:

- Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad.

- Zatwierdzenie porządku obrad.

- Przyjęcie protokołu z III zwyczajnej sesji Rady Gminy Trąbki Wielkie.

2. Informacja Wójta Gminy Trąbki Wielkie o pracach między sesjami Rady Gminy.

3. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  powołania  doraźnej  Komisji  Statutowej–  referuje  Pan

Zbigniew Leszczyński Przewodniczący Rady Gminy Trąbki Wielkie.

4. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Strategii Rozwoju Gminy Trąbki Wielkie do 2020

roku”- referuje Pan Błażej Konkol Wójt Gminy.
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5. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planów pracy komisji  stałych Rady Gminy

Trąbki Wielkie na 2015 rok– referuje Pan Zbigniew Leszczyński Przewodniczący Rady

Gminy Trąbki Wielkie.

6. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Gminy

Trąbki Wielkie na 2015 rok– referuje Pan Zbigniew Leszczyński Przewodniczący Rady

Gminy Trąbki Wielkie.

CZĘŚĆ II – B u d ż e t G m i n y  n a  r o k 2 0 15.

7. Przedstawienie projektu uchwały budżetowej na rok 2015 wraz z uzasadnieniem - referuje

Pan Błażej Konkol Wójt Gminy.

8. Przedstawienie projektu uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej

na lata 2015-2030 - referuje Pan Błażej Konkol Wójt Gminy.

9. Przedstawienie opinii Komisji Ekonomicznej i Rozwoju Gospodarczego Rady Gminy –

referuje  Pan  Marian  Płotka  Przewodniczący  Komisji  Ekonomicznej  i  Rozwoju

Gospodarczego.

10. Przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku w sprawie projektu

budżetu Gminy na 2015 rok i wieloletniej prognozy finansowej na lata 2015 – 2030 –

referuje Pan Zbigniew Leszczyński Przewodniczący Rady Gminy Trąbki Wielkie.

11. Przedstawienie  stanowiska  Wójta  Gminy  Trąbki  Wielkie  w  sprawie  opinii  komisji  i

wniosków radnych - referuje Pan Błażej Konkol Wójt Gminy.

12. Dyskusja nad wniesionymi poprawkami i ich przegłosowanie.

13. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniej  prognozy finansowej na lata 2015-

2030-  referuje Pan Błażej Konkol Wójt Gminy.

14. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Trąbki Wielkie na rok 2015  - 

referuje Pan Błażej Konkol Wójt Gminy.

15. Interpelacje i zapytania radnych.

16. Wystąpienia sołtysów;

17. Wolne wnioski.
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Przewodniczący Rady Gminy spytał, czy są uwagi do proponowanego porządku obrad.

Wójt Gminy Błażej Konkol – zgłosił wniosek o wprowadzenie do dzisiejszego porządku 
obrad następujących uchwał:

1. uchwałę  w  sprawie  zaciągnięcia  pożyczki  w  Banku  Gospodarstwa  Krajowego  na
wyprzedzające finansowanie działań finansowanych ze środków pochodzących z budżetu
Unii Europejskiej w roku budżetowym 2015 do wysokości 394 826,00;

2. uchwałę w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego w wysokości 3 836 251,79 zł.
Na sfinansowanie wydatków nie znajdujących pokrycia w planowanych dochodach gminy
oraz sfinansowanie planowanego deficytu w roku budżetowym 2015;

3. uchwałę  w sprawie  zaciągnięcia  długoterminowej  pożyczki  w Wojewódzkim Funduszu

Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Gdańsku w roku budżetowym 2015

4. uchwałę w sprawie wyboru przedstawicieli Rady Gminy Trąbki Wielkie, którzy wejdą w
skład Komisji Stypendialnej;

Przewodniczący Rady poddał wniosek Wójta Gminy pod głosowanie. Spytał, kto jest za 
wprowadzeniem w/w uchwał do porządku obrad.

W głosowaniu udział bierze  14 radnych.

Głosowanie:
Za – 14
Przeciw –   0
Wstrzymało się –   0

Rada Gminy Trąbki Wielkie jednogłośnie przyjęto w/w projekty uchwał do porządku obrad.

Przewodniczący Rady przedstawił aktualny porządek obrad z uwzględnionymi zmianami:

CZĘŚĆ I

1. Sprawy regulaminowe:

- Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad.

- Zatwierdzenie porządku obrad.

- Przyjęcie protokołu z III zwyczajnej sesji Rady Gminy Trąbki Wielkie.

2. Informacja Wójta Gminy Trąbki Wielkie o pracach między sesjami Rady Gminy.

3. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  powołania  doraźnej  Komisji  Statutowej–  referuje  Pan

Zbigniew Leszczyński Przewodniczący Rady Gminy Trąbki Wielkie.

4. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru przedstawicieli Rady Gminy Trąbki Wielkie, którzy

wejdą w skład Komisji Stypendialnej- referuje Pan Błażej Konkol Wójt Gminy.
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5. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Strategii Rozwoju Gminy Trąbki Wielkie do 2020

roku”- referuje Pan Błażej Konkol Wójt Gminy.

6. Podjęcie  uchwały w sprawie  zatwierdzenia  planów pracy komisji  stałych Rady Gminy

Trąbki Wielkie na 2015 rok– referuje Pan Zbigniew Leszczyński Przewodniczący Rady

Gminy Trąbki Wielkie.

7. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Gminy

Trąbki Wielkie na 2015 rok– referuje Pan Zbigniew Leszczyński Przewodniczący Rady

Gminy Trąbki Wielkie.

CZĘŚĆ II – B u d ż e t G m i n y  n a  r o k 2 0 15.

8. Przedstawienie projektu uchwały budżetowej na rok 2015 wraz z uzasadnieniem - referuje

Pan Błażej Konkol Wójt Gminy.

9. Przedstawienie projektu uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej na

lata 2015-2030 - referuje Pan Błażej Konkol Wójt Gminy.

10. Przedstawienie opinii Komisji Ekonomicznej i Rozwoju Gospodarczego Rady Gminy –

referuje  Pan  Marian  Płotka  Przewodniczący  Komisji  Ekonomicznej  i  Rozwoju

Gospodarczego.

11. Przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku w sprawie projektu

budżetu Gminy na 2015 rok i wieloletniej  prognozy finansowej na lata 2015 – 2030 –

referuje Pan Zbigniew Leszczyński Przewodniczący Rady Gminy Trąbki Wielkie.

12. Przedstawienie  stanowiska  Wójta  Gminy  Trąbki  Wielkie  w  sprawie  opinii  komisji  i

wniosków radnych - referuje Pan Błażej Konkol Wójt Gminy.

13. Dyskusja nad wniesionymi poprawkami i ich przegłosowanie.

14. Podjęcie  uchwały w sprawie  przyjęcia  wieloletniej  prognozy finansowej  na  lata  2015-

2030-  referuje Pan Błażej Konkol Wójt Gminy.

15. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki w Banku Gospodarstwa Krajowego na 
wyprzedzające finansowanie działań finansowanych ze środków pochodzących z budżetu 
Unii Europejskiej w roku budżetowym 2015 do wysokości 394 826,00- referuje Pan Błażej
Konkol Wójt Gminy.;

16. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego w wysokości 3 836

251,79  zł.  na  sfinansowanie  wydatków  nie  znajdujących  pokrycia  w  planowanych

dochodach gminy  oraz sfinansowanie planowanego deficytu w roku budżetowym 2015-

referuje Pan Błażej Konkol Wójt Gminy;
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17. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zaciągnięcia  długoterminowej  pożyczki  w  Wojewódzkim

Funduszu Ochrony Środowiska  i  Gospodarki  Wodnej  w Gdańsku w roku budżetowym

2015- referuje Pan Błażej Konkol Wójt Gminy

18. Podjęcie  uchwały w sprawie uchwalenia  budżetu Gminy Trąbki  Wielkie  na rok

2015 -  referuje Pan Błażej Konkol Wójt Gminy.

19. Interpelacje i zapytania radnych.

20. Wystąpienia sołtysów;

21. Wolne wnioski.

Przewodniczący Rady Gminy spytał, kto jest za przyjęciem w/w porządku obrad.

/Do obrad sesji dołączył Radny Marek Czerwiński/.

Obecnych podczas głosowania było 15 radnych.

Głosowanie:

Za – 15

Przeciw –   0

Wstrzymało się –   0

Rada Gminy Trąbki Wielkie jednogłośnie przyjęła proponowany porządek obrad.

• Przyjęcie protokołu z III zwyczajnej Sesji Rady Gminy Trąbki Wielkie  .

Przewodniczący     Rady-  poinformował, że  do Biura Rady nie zgłoszono uwag w sprawie protokołu.
Spytał, czy ktoś chciałby zgłosić jeszcze uwagi do protokołu.

Rady Karol Kusaj - zgłosił prośbę o wprowadzenie do protokołu w jego ostatniej wypowiedzi słowa
„prawdopodobnie”.

Przewodniczący  Rady  Gminy –  poinformował,  że  takie  uwagi  na  przyszłość  należy  zgłaszać
wcześniej. Nagranie z sesji zostanie odsłuchane. Jeżeli takie słowo padło to zostanie to uwzględnione
w protokole. Kolejno spytał,  kto jest za przyjęciem  protokołu z III zwyczajnej Sesji  Rady Gminy
Trąbki Wielkie.

Obecnych podczas głosowanie było 15 radnych.

Głosowanie:

Za –  15

Przeciw –    0

Wstrzymało się –    0

Rada Gminy Trąbki Wielkie jednogłośnie przyjęła protokół z III zwyczajnej Sesji Rady Gminy

Trąbki Wielkie.

Ad 2   Informacja     Wójta     Gminy     Trąbki     Wielkie     o     pracach     między     sesjami     Rady     Gminy.

Wójt Gminy Błażej Konkol przedstawił informację o pracy między-sesyjnej. W  minionym okresie
uczestniczył:
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–  w różnych spotkaniach noworocznych między innymi w  spotkaniu z rolnikami z terenu
gminy Trąbki Wielkie;

– w  zebraniach  sołeckich  dot.  wyboru  Sołtysa  i  Rad  Sołeckich   w  poszczególnych
sołectwach  z terenu gminy Trąbki Wielkie;

– w spotkaniu z Zakładem Utylizacji w Tczewie w sprawie ceny za dostarczenie i  odbiór
odpadów komunalnych ze wszystkich gmin;

– w posiedzeniach komisji stałych Rady Gminy Trąbki Wielkie;

– w jubileuszach urodzinowych;

– w przeglądzie prowadzonych inwestycji na terenie gminy Trąbki Wielkie;

– w  spotkaniu  z  przedstawicielami  Firmy  Sornet  Gdańsk  dot.  pomocy  w  zakresie
oczyszczalni ścieków funkcjonującej na terenie gminy Trąbki Wielkie;

– w  posiedzeniu  komisji  wspólnej  Rady  Gminy  Trąbki  Wielkie  połączonej  z  wyjazdem
członków komisji do byłej szkoły w Drzewinie;

– kolejna sprawa dotyczy wspólnego projektu z partnerską Gminą UEHEFELD – projekt
modelu samolotu przekazano do dozoru technicznego;

– w  spotkaniu  z  nowym  Starostom  i  Zarządem  Powiatu  Gdańskiego.  Propozycja  jest
opracowania modelu współpracy na 4 lata w budowie dróg powiatowych;

Kolejno odczytał zarządzenia, które zostały wydane od ostatniej sesji – w sumie 30.

Przewodniczący Rady Gminy spytał, czy są pytania do wystąpienia Wójta Gminy.

Wiceprzewodniczący Rady Gminy J.  Sroka –  nawiązał  do tematu  współpracy samorządu
gminy  z  samorządem  powiatu  gdańskiego  dot.  wspólnej  budowy  dróg  i  chodników.
Poinformował, że na ostatniej sesji w powiecie, w której uczestniczył, apelował, aby Zarząd
Powiatu Gdańskiego wziął pod uwagę fakt, że gmina Trąbki Wielkie na swoim terenie ma ok.
1/5 dróg powiatowych i aby tych inwestycji na drogach powiatowych było w gminie Trąbki
Wielkie  więcej  niż  na  terenie  innych  gmin.  Prosi  wójta,  aby  o  tym  pamiętał  i  zawsze
przypominał o tym Zarządowi Powiatu Gdańskiemu.

Wójt Gminy –pierwsza kwestia dotyczy tego, że na terenie naszej gminy w ostatniej kadencji
zostało  zrobionych  najwięcej  dróg  powiatowych  a  druga  kwestia  to  kwestia  finansowa.
Wnioskowaliśmy jako wójtowie, aby rozróżnić gminy bogatsze i biedniejsze. Trudno nam się
porównywać z Gminą Pruszcz Gdański, czy Gminą Kolbudy. Starosta zaproponował takie
rozwiązanie,  że gminy,  które mają wyższe dochody to będą partycypowały we większym
udziale np. 60% a gminy biedniejsze w 40% . Na dzień dzisiejszy jest planowana w ramach
programu „Schetynówki” jedna inwestycja. Jest to budowa chodnika w Gołębiewie Wielkim
od skrzyżowania w kierunku Sobowidza i w kierunku Ełganowa. Nasza Gmina do budowy
tego chodnika ma dopłacić ok. 530 000, 00 zł.

Przewodniczący Rady Gminy – z tego co wiem, jest tam problem z pasami przydrożnym pod
chodnik.

Wójt  Gminy – już nie,  projekt  techniczny jest,  co  prawda chodnik  położony zostanie  za
drzewami z uwagi na to, że mieszkańcy nie chcieli odstąpić swoich terenów.
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Przewodniczący Rady Gminy- proponowałem, aby dokładnie radni przeanalizowali jeszcze
raz projekt budowy tego chodnika. Być może Radni z tego okręgu spróbują wpłynąć  w jakiś
sposób na mieszkańców. Nie wie na ile jest jeszcze możliwość zmiany tego projektu.

Wójt Gminy – możliwość zmiany projektu jest, ale jeżeli mieszkańcy nie wyrażą zgody na
odstąpienie, oczywiście zgodzą się na zasadzie odkupienia, to wchodzimy jakby w dodatkowe
koszty. Było spotkanie w tej sprawie z mieszkańcami – owszem chcą odstąpić, ale odpłatnie.
Oczywiście mają do tego prawo i trudno z tym polemizować. 

Przewodniczący Rady Gminy - zwrócił  się do przewodniczącego Komisji Ekonomicznej i
Rozwoju Gospodarczego, aby w planie pracy komisji w jednym z pierwszych punkt był  ujęty
temat dot. zapoznania się z projektem budowy chodnika w Gołębiewie Wielkim.

Radny  A.  Klonowski -  mieszkańcy  pytają  jakie  konsekwencje  grożą  tym  mieszkańcom,
którzy nie mają szamba a nieczystości odprowadzają w pole.

Wójt Gminy – jest ustawa o utrzymaniu czystości i  porządku w gminie,  jak również jest
aktualna  uchwała  Rady  Gminy  w  tym  zakresie.  Są  sankcje  od  kary  grzywny  po  nawet
spowodowanie zagrożenia w środowisku, ale to już musiałoby być w większych rozmiarach,
ale jeżeli ktoś to robi przez ileś lat i odprowadza swoje nieczystości do miejscowego ścieku,
to wówczas z tego tytułu tak może być.

Przewodniczący Rady Gminy – spytał, czy są jeszcze jakieś pytania do wystąpienia wójta.

Pytań nie zgłoszono.

Ad 3 Podjęcie uchwały w sprawie powołania doraźnej Komisji Statutowej– referuje Pan 
Zbigniew Leszczyński Przewodniczący Rady Gminy Trąbki Wielkie.

/Projekt uchwały radni otrzymali wraz z materiałami sesyjnymi/

Przewodniczący Rady Gminy - uzasadnił podjęcie powyższej uchwały. Zaproponował, aby do
składu  tej  komisji  weszli  przede  wszystkim  Przewodniczący  Komisji  Stałych.  Spytał
Przewodniczących  komisji  stałych  Rady  Gminy  Trąbki  Wielkie,  czy  wyrażają  zgodę  na
wpisanie do składu komisji statutowej.

Przewodnicząca  Komisji  Rolnictwa  Ochrony  Środowiska  i  Spraw  Społecznych  Radna
Mariola  Łabędzka nie wyraziła zgody. W swoje miejsce zaproponowała członka Komisji
ROŚiSS Radnego Wiesława Kelera, który wyraził na powyższe zgodę.

Przewodniczący Komisji Ekonomicznej i Rozwoju Gospodarczego Radny Marian  Płotka –
wyraził zgodę.

Przewodnicząca  Komisji  Kultury Oświaty Sportu  i  Zdrowia  Radna Anna Stosio w swoje
miejsce zaproponowała Wiceprzewodniczącego Komisji Kultury Oświaty Sportu i Zdrowia
Radnego Karola Kusaja.

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Józef Sroka – pomimo wszystko jednak chciałby, aby w
skład komisji została wpisana Radna Anna Stosio.  

Przewodnicząca Komisji Kultury Oświaty Sportu i Zdrowia Radna Anna Stosio nie wyraziła
zgody. Spytała Radnego Karola Kusaja, czy zgadza się o wpisanie do w/w komisji.  Rady
Karol Kusaj wyraził na powyższe zgodę.

7



Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Radny Marek Czerwiński nie wyraził zgody. W swoje
miejsce  zaproponował  członka  Komisji  Rewizyjnej  Radnego  Adama  Zarzyckiego,  który
wyraził na powyższe zgodę.

Ponadto do składu komisji należeliby:

Przewodniczący Rady Gminy Zbigniew Leszczyński oraz Wiceprzewodniczący Rady Gminy
Józef Sroka.

Przewodniczący Rady Gminy odczytał pełny skład Komisji Statutowej Rady Gminy Trąbki
Wielkie:

1. Wiesław Keler

2. Marian Płotka

3. Karol Kusaj

4. Adam Zarzycki

5. Józef Sroka

6. Zbigniew Leszczyński.

Jeszcze raz wszyscy w/w wyrazili zgodę na wpisanie do składu komisji.

Następnie odczytano treść uchwały. Przewodniczący spytał, kto jest za podjęciem powyższej uchwały.

Obecnych podczas głosowania było 15 radnych.

Głosowanie:

Za – 15

Przeciw –   0

Wstrzymało się –   0

Rada Gminy Trąbki Wielkie jednogłośnie podjęła uchwałę nr IV/16/2015 w w/w sprawie.

Ad 4 Podjęcie uchwały w sprawie wyboru przedstawicieli Rady Gminy Trąbki Wielkie, którzy 
wejdą w skład Komisji Stypendialnej- referuje Pan Błażej Konkol Wójt Gminy.

/Projekt uchwały radni otrzymali wraz z materiałami sesyjnymi/

Wójt Gminy – uzasadnił potrzebę podjęcia powyższej uchwały.

Przewodniczący Rady Gminy – uważa, że osobą desygnowaną do tej komisji powinna być,
Przewodnicząca Komisji Kultury Oświaty Sportu i Zdrowia - proponuje Radną Annę Stosio.

Radna Anna Stosio wyraziła zgodę. Ponadto zaproponowała, aby drugą osobą z Rady, która
miałaby należeć  do  składu przedmiotowej  komisji  był  Wiceprzewodniczący Rady Gminy
Józef Sroka, który wyraził  zgodę.

Przewodniczący Rady Gminy spytał, czy są jeszcze inne propozycje- nie widzę.

Następnie odczytano treść uchwały. Przewodniczący spytał, kto jest za podjęciem powyższej uchwały.

Obecnych podczas głosowania było  15 radnych.

Głosowanie:
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Za – 15

Przeciw –   0

Wstrzymało się –   0

Rada Gminy Trąbki Wielkie jednogłośnie podjęła uchwałę nr IV/17/2015 w w/w sprawie.

Ad 5 Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Strategii Rozwoju Gminy Trąbki Wielkie 
do 2020 roku”- referuje Pan Błażej Konkol Wójt Gminy.

/Projekt uchwały radni otrzymali wraz z materiałami sesyjnymi/

Wójt Gminy – uzasadnił potrzebę podjęcia powyższej uchwały. Poinformował, że prace nad
tym dokumentem podjęła się już poprzednia Rada Gminy. Prace te trwały przez około rok
czasu. W ramach tych prac zostały przeprowadzone szerokie i głębokie analizy dot. nie tylko
położenia  gminy,  ale  również  słabych  i  mocnych  stron  a  także  analiza  każdego  sektora
mieszkańców naszej gminy łącznie z przeprowadzonymi wśród nich badaniami. Zaznaczył,
że były w sprawie tej prowadzone konsultacje. Można było zgłaszać uwagi. Kolejno zwrócił
uwagę, że zadania które są wymienione w strategii, to nie są wszystkie zadania, które w tym
czasie zostaną zrobione i również wskazane zadanie w strategii nie oznacza, że nie może ono
ulec  zmianie,  jeżeli  taka  potrzeba  w  przyszłości  wyniknie.  Prosi  o  podjęcie  powyższej
uchwały.

Przewodniczą  cy Rady Gminy – przypomniał, że strategia ta była omawiana na posiedzeniach
komisji,  na których padały głosy,  że niektóre zadania wypisane w tej  strategii  zostały już
zrealizowane. Poinformował, że uwaga ta, zostało przekazana pracownikowi do wyjaśnienia i
do Biura Rady wpłynęło w tej  kwestii  wyjaśnienie,  że taką strategię powinniśmy przyjąć,
ponieważ zostało to opracowane przez biuro strategii i z datą opracowania strategii. Jedynie
co ulegnie zmianie po uchwaleniu tej  strategii  w dniu dzisiejszym przez Radę Gminy,  to
zostanie usunięte słowo „projekt”.

Wiceprzewodniczący Rady Gminy – dodał,  że dosyć szczegółowo analizował tę strategię.
Brakowało  mu  wiele  szczegółów,  które  zgłosił  pracownikom  Urzędu  Gminy.  Uzyskał
wówczas wyjaśnienie, że strategia ta, jest podzielona na dwa obszary i to, czego nie ma w
jednym obszarze znajduje się w drugim. Po sprawdzeniu tego, w większości zgadzało się, że
było  to  podzielone.  Natomiast,  nie  bardzo  zgadzał  się  wskazana  w  strategii  informacja
dotycząca  zakładów na  terenie  gminy a  mianowicie  ile  zatrudniają  ludzi.  W strategii  nie
znalazł  informacji  na temat  zatrudnienia w: Gminie,  Oświacie,  Spółdzielniach.  Uważa,  że
należałoby  wskazać  pełną  informację,  ile  jest  zatrudnienia  w  całej  gminie,  aby  było  to
wiadome. Z uwagi na to, że nie jest to konieczne nie interweniował dalej w tej sprawie. W
dalszej swojej wypowiedzi zaznaczył, że nie wnosi uwag do tej strategii.

Wójt Gminy – poinformował, że można byłoby wpisać do tej strategii wszystkie podmioty z
terenu gminy Trąbki Wielkie, które zatrudniają ludzi, ale nie miałoby to większego znaczenia
dla tej strategii. Nie zmieniłoby to misji samorządu ani celu.

Przewodniczący Rady Gminy spytał, czy ktoś zgłasza jeszcze jakieś uwagi. Uwag nie zgłoszono.

Następnie odczytano treść uchwały. Przewodniczący spytał, kto jest za podjęciem powyższej uchwały.

Obecnych podczas głosowania było 15 radnych.

Głosowanie:
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Za – 14

Przeciw –   0

Wstrzymało się –   1

Rada Gminy Trąbki Wielkie większością głosów podjęła uchwałę nr IV/18/2015 w w/w sprawie.  

Ad 6  Podjęcie  uchwały w sprawie zatwierdzenia planów pracy komisji  stałych Rady
Gminy Trąbki Wielkie na 2015 rok– referuje Pan Zbigniew Leszczyński Przewodniczący
Rady Gminy Trąbki Wielkie.

/Projekt uchwały radni otrzymali wraz z materiałami sesyjnymi/

Przewodniczący  Rady  Gminy –  uzasadnił  potrzebę  podjęcia  powyższej  uchwały.
Poinformował,  że  każda  z  komisji  stałej  Rady  Gminy  przygotowała  proponowany  plan.
Kolejno zwrócił się do radych, czy są uwagi do  poszczególnych planu pracy komisji. Uwag
nie zgłoszono.

Następnie odczytano treść uchwały. Przewodniczący spytał, kto jest za podjęciem powyższej uchwały.

Obecnych podczas głosowania było 15 radnych.

Głosowanie:

Za – 15

Przeciw –   0

Wstrzymało się –   0

Rada Gminy Trąbki Wielkie jednogłośnie podjęła uchwałę nr IV/19/2015 w w/w sprawie.  

Ad. 7  Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady 
Gminy Trąbki Wielkie na 2015 rok– referuje Pan Zbigniew Leszczyński Przewodniczący
Rady Gminy Trąbki Wielkie.

/Projekt uchwały radni otrzymali wraz z materiałami sesyjnymi/

Przewodniczący Komisji Rewizyjny prosi o dopisanie do proponowanego planu pracy 
Komisji Rewizyjnej punktów:

7) przygotowanie absolutorium – do maja 2015 roku oraz punktu

8) kontrolę realizacji inwestycji – cały rok.

Przewodniczący Rady Gminy spytał, czy są jeszcze jakieś uwagi do powyższej uchwały. 
Uwag nie zgłoszono.  

Następnie odczytano treść uchwały. Przewodniczący spytał, kto jest za podjęciem powyższej

uchwały.

Obecnych podczas głosowania było 15 radnych.

Głosowanie:

Za – 15

Przeciw –   0
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Wstrzymało się –   0

Rada Gminy Trąbki Wielkie jednogłośnie podjęła uchwałę nr IV/ 20/2015 w w/w sprawie.  

Przewodniczący Rady Gminy ogłosił 15 min. przerwy.

Po przerwie.

Ad. 8 Przedstawienie projektu uchwały budżetowej na rok 2015 wraz z uzasadnieniem - 
referuje Pan Błażej Konkol Wójt Gminy.

Projekt pierwotnej uchwały radni otrzymali wraz z materiałami sesyjnymi. Dnia dzisiejszego został

przekazany radnym nowy projekt uchwały – poprawiony zgodnie z ustalonymi autopoprawkami.

Wójt Gminy Błażej Konkol – przedstawił uzasadnienie podjęcia uchwały.

Po przedstawieniu  przez  Wójta  Gminy uzasadnienia  podjęcia  uchwały wywiązała  się  dyskusja  w

której głos zabrali radni: Karol Kusaj, Marian Płotko, Anna Stosio. Dyskusja ta dotyczyła środków

przeznaczonych na budowę dodatkowej strażnicy pożarnej w Ełganowie, jak również o konieczność

utrzymania na terenie gminy takiej ilości Ochotniczych  Jednostek Straży Pożarnej.

Kole  jno  Radny Michał  Studziński  spytał  dlaczego Gmina  przechodzi  na  transport  wynajmowany,

jeżeli  chodzi  o  transport  dzieci  do  placówek  oświatowych  na  terenie  gminy,  skoro  jest

zaoszczędzonych jeszcze więcej środków na ten cel.

Wójt Gminy – poinformował, że podstawowa sprawą jest to, że rośnie nam ilość świadczonych usług -

jeżeli chodzi o dowóz. Druga z kolei sprawa to posiadane środki transportu –  dwa autokary -  na

obecną  chwilę  wymagają  gruntownych  napraw  technicznych  a  poza  tym  jest  to  transport  mały.

Transport  wynajęty posiada 50 miejsc i  więcej   i  jest  to transport  bardziej  efektywny.  Ponadto w

ramach tego transportu nasi mieszkańcy mogą korzystać z dojazdu do Trąbek Wielkich. We wielu

przypadkach na terenie naszej gminy z połączeniem jest bardzo trudno, szczególnie z miejscowości tj.

Pawłowo, czy  Drzewina.  Zaznaczył, że transport wynajęty nie kosztuje gminę więcej aniżeli

transport gminny, tylko robi więcej kilometrów. Pod koniec swojej wypowiedzi zaznaczył, że

sytuacja ta dla gminy będzie o tyle korzystna, że transport gminny będzie można wykorzystać

na różnego rodzaju organizowane wyjazdy, wycieczki. Będzie można sobie go wynająć, nie

będzie to już kolidowało z odwozem szkolnym dzieci.  

Przewodniczący Rady Gminy spytał, czy są jeszcze jakieś pytania do Wójta Gminy.

Radny  A.  Klonowski spytał,  czy  jest  jakaś  szansa  po  tych  zmianach,  aby  zobligować
przewoźnika, czy opiekunkę  do kontroli odblasków u dzieci i młodzieży szkolnej.

Wójt Gminy – zwrócił uwagę, że jest to ciekawa propozycja, nie rozważał jej do tej pory.
Uważa, że jest to możliwe do zrealizowania.

11



Ad  9.  Przedstawienie  projektu  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  wieloletniej  prognozy

finansowej na lata 2015-2030 - referuje Pan Błażej Konkol Wójt Gminy.

Projekt pierwotnej uchwały radni otrzymali wraz z materiałami sesyjnymi. Dnia dzisiejszego został

przekazany radnym nowy projekt uchwały – poprawiony zgodnie z autopoprawkami budżetowymi.

Wójt Gminy Błażej Konkol – przedstawił uzasadnienie podjęcia uchwały.

Ad. 10 Przedstawienie opinii  Komisji  Ekonomicznej  i  Rozwoju Gospodarczego Rady

Gminy  –  referuje  Pan  Marian  Płotka  Przewodniczący  Komisji  Ekonomicznej  i

Rozwoju Gospodarczego.

Przewodniczący Komisji Ekonomicznej i Rozwoju Gospodarczego Marian Płotka przedstawił opinię

KEiRG – stanowi zał. do protokołu.

Ad. 11 Przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku w sprawie

projektu budżetu Gminy na 2015 rok i wieloletniej prognozy finansowej na lata 2015

– 2030 – referuje Pan Zbigniew Leszczyński Przewodniczący Rady Gminy Trąbki

Wielkie.

Opinię RIO odczytał Przewodniczący Rady Gminy Trąbki Wielkie Zbigniew Leszczyński.

Ad.  12  Przedstawienie  stanowiska  Wójta  Gminy  Trąbki  Wielkie  w  sprawie  opinii

komisji i wniosków radnych - referuje Pan Błażej Konkol Wójt Gminy.

Wójt  Gminy     Błażej  Konkol poinformował  radnych,  że  zgodnie  ze  złożoną  opinią  komisji

podtrzymuje swoje stanowisko tam zawarte, czyli jeżeli będą oszczędności  po przetargowe,

to  zostaną one wykorzystane na projekt budowy wodociągu w Kleszczewie. W dalszej swojej

wypowiedzi  zaznaczył,  że  chciałbym  Radnym  przedstawić  zadania  inwestycyjne,  które

zostały wpisane  do  zintegrowanych  inwestycji  terytorialnych,  czyli  do  środków Unijnych

które zostaną wpisane na lata 2015 – 2020. Jeżeli zostanie projekt ten zatwierdzony to czekają

Gminę inwestycje z których będzie można skorzystać.  Być może nie na wszystkie gminę

będzie  stać,  wówczas  Rada  zadecyduje  z  których  środków skorzystamy a  z  których  nie.

Informacje tę wójt przedstawi radnym na najbliższym posiedzeniu Komisji Ekonomicznej i

Rozwoju Gospodarczego Rady Gminy.  

Ad. 13 Dyskusja nad wniesionymi poprawkami i ich przegłosowanie.

Przewodniczący Rady Gminy – spytał, czy radni chcieliby zabrać głos w tym temacie.

Z uwagi, że dyskusja Radnych odbyła się już w czasie przedstawiania przez Wójta Gminy

projektu budżetu gminy, nie zgłoszono zapytań ze strony radnych.
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Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie wprowadzone do budżetu gminy na

2015 rok - autopoprawek. Spytał, kto jest za przyjęciem autopoprawek do budżetu gminy na

2015 rok. Obecnych podczas głosowania było 15 radnych.

Głosowanie:

Za – 11

Przeciw –   0

Wstrzymało się –  4

Rada Gminy Trąbki  Wielkie większością głosów  przyjęła wprowadzone autopoprawki do

budżetu gminy na 2015 rok.

Ad. 14 Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej na lata

2015-2030- referuje Pan Błażej Konkol Wójt Gminy.

Wiceprzewodniczący Rady Gminy odczytał treść uchwały.

Przewodniczący Rady Gminy spytał, kto jest za podjęciem powyższej uchwały.

Obecnych podczas głosowania było 15 radnych.

Głosowanie:

Za – 11

Przeciw –   0

Wstrzymało się –   4

Rada Gminy Trąbki Wielkie większością głosów podjęła uchwałę nr IV/21/2015 w w/w sprawie.  

Ad.  15  Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zaciągnięcia  pożyczki  w  Banku  Gospodarstwa
Krajowego  na  wyprzedzające  finansowanie  działań  finansowanych  ze  środków
pochodzących  z  budżetu  Unii  Europejskiej  w  roku  budżetowym  2015  do  wysokości
394 826,00- referuje Pan Błażej Konkol Wójt Gminy;

/Projekt uchwały radni otrzymali wraz z materiałami sesyjnymi/

Wójt  Gminy  Błażej  Konkol –  uzasadnił  podjęcie  powyższej  uchwały.  Poinformował,  że
Gmina zaciągnie pożyczkę z  Banku Gospodarstwa Krajowego pod dotacje  unijną.  Jest  to
kwota dozwolona, która Gmina może zaciągnąć z banku, jednakże nie jest powiedziane, że
Gmina  z tego skorzysta. Zaznaczył, że nie jest to obciążenie dla budżetu gminy, ponieważ
dotacja  unijna jest przekazywana na pokrycie tych środków.

Przewodniczący Rady Gminy – czy są pytania. Pytań nie zgłoszono.

Następnie odczytano treść uchwały. Przewodniczący spytał, kto jest za podjęciem powyższej uchwały.

/Salę obrad opuścił Radny Karol Kusaj/.
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Obecnych podczas głosowania było 14 radnych.

Głosowanie:

Za – 14

Przeciw –   0

Wstrzymało się –   0

Rada Gminy Trąbki Wielkie jednogłośnie podjęła uchwałę nr IV/22/2015 w w/w sprawie.  

Ad. 16 Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego w wysokości
3 836 251,79 zł. na sfinansowanie wydatków nie znajdujących pokrycia w planowanych
dochodach gminy  oraz sfinansowanie planowanego deficytu w roku budżetowym 2015-
referuje Pan Błażej Konkol Wójt Gminy;

/Projekt uchwały radni otrzymali wraz z materiałami sesyjnymi/

Wójt Gminy Błażej Konkol – uzasadnił potrzebę podjęcia powyższej uchwały. Poinformował,
że jest to pokrycie wydatków inwestycyjnych. Ponownie zaznaczył, że to, czy taka kwota
będzie potrzebna, czy nie, to okaże się w trakcie roku budżetowego. Wpływ na to będzie
miało między innymi:   zamknięcie  roku 2014,   wysokość wpłaconych do budżetu gminy
podatków, jak również sprzedaż mienia gminnego. Zaznaczył,  że taką kwotę gmina miała
zaplanowane w 2014r. a zaciągnęła z zaplanowanej kwoty 1 mln 400 zł.

Przewodniczący Rady Gminy spytał, czy są pytania.

Radny A. Zarzycki – stwierdził, że zaciągamy kredyt a wiemy, że gmina ma zadłużenie. Spytał, czy

przeanalizowane zostało, gdzie jest granica naszych możliwości finansowych.

Wójt Gminy – poinformował, że budżet gminy jest analizowany nie tylko przez Radnych, ale również

przez Regionalną Izbę Obrachunkową. Przypomniał, że zmieniła się zasada w finansach publicznych.

Gmina nie ma już wskaźnika 60% i 15% tylko jest wskaźnik 243 ustawy o finansach publicznych.

Oznacza to, że dzisiaj niektóre Gminy mogą mieć  np. poziom zadłużenia 20% - 30% a można mieć

zadłużenia 60%  i spokojnie realizować swoje zadania. Te proporcje zostały zmienione.  Zapewnił, że

w przypadku gminy Trąbki Wielkie proporcje te są zachowane.

Przewodniczący Rady Gminy – zaznaczył, że propozycja zaciągnięcia takiego kredytu to jest tylko do

takiej wysokości.  Kolejno spytał na jaką kwotę Gmina zaciągnęła kredyt w ubiegłym roku.

Wójt  Gminy w minionym roku zaciągnęliśmy kredyt w wysokości 1 400 000,00  zł. a planowaliśmy

na 3 500 000,00 zł. Ponownie zaznaczył, że wysokość zaciągniętej pożyczki, czy kredytu przez Gminę

zależy od tego, jak układa się sytuacja finansowa. Uważa, że szkoda  jest nie skorzystać ze środków

unijnych, które na chwilę obecną są dostępne. Prawdopodobnie po 2020 roku takiej okazji już nie bę-

dzie. Kolejno zapewnił, że budżet gminy jest analizowany i kontrolowany przez Regionalną Izbę Ob-

rachunkową i gdyby był zagrożony, to na pewno byłaby negatywna opinia w tym zakresie.

Radny Adam Zarzycki – spytał, jakie było zadłużenie gminy dwa lata temu i  rok temu.
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Skarbnik Gmin  y Zofia Gorzyńska w celu udzielenia powyższej informacji udała się po dokumentację

z lat ubiegłych.

W czasie oczekiwania na Panią Skarbnik Gminy,  Wójt Gminy przeszedł do uzasadnienia potrzeby

podjęcia kolejnej uchwały z porządku obrad tj. w sprawie zaciągnięcia długoterminowej pożyczki w

Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Gdańsku w roku budżetowym

2015.  Poinformował, że środki te są możliwe do pozyskania w związku z planowaną inwestycją dot.

oświetlenia na terenie gminy Trąbki Wielkie. Oprocentowanie tej pożyczki byłoby 3% w stosunku

rocznym i dodatkowo w przypadku terminowej spłaty tej pożyczki ostatnia rata jest umarzana. Uważa,

że nie skorzystanie z tej pożyczki byłoby mało gospodarne dla gminy.  

Radny J. Selka – wskazał, że do programu oświetleniowego zostało dopisane sołectwo Kleszczewo.

Zaplanowano tam dwa punkty oświetleniowe: jeden punkt przy drodze gminnej, drugi przy drodze

wojewódzkiej. Została tam zrobiona wycena, ale Radny widzi, że Kleszczewo chyba o te dwa punkty

oświetleniowe zostało pominięte.

Wójt Gminy – poinformował, że oprócz tego projektu, który jest dofinansowany są jeszcze inne punk-

ty oświetleniowe. Być może te punkty oświetleniowe nie są w tym programie.

Przewodniczący Rady Gminy – spytał z jakiej technologii będzie wykonywane to oświetlenie i na czy-

im stanie będzie to oświetlenie.

Wójt Gminy – poinformował, że to oświetlenie będzie własnością gminy i będzie to oświetlenie ener-

gooszczędne, czyli ledowe.

Radna Anna Stosio – spytała, czy te trzy kredyty, które gmina zaciąga daje nam w sumie to, co Regio-

nalna Izba Obrachunkowa wskazała w opinii.

Wójt Gminy – nie, to nie jest to. Regionalna Izba Obrachunkowa zaopiniowała pierwotny projekt bu-

dżetu. Zaproponowałem autopoprawki. Między innymi autopoprawka dotyczyła  zmniejszenia zobo-

wiązań z tytułu zaciągniętych kredytów. Na dzień dzisiejszy prognozowany stan zobowiązań -  będzie

wynosił ok. 20 mln. Tak jest prognozowany, nie będzie większy. Wszystko zależy od dochodów Gmi-

ny, jeżeli będzie dochód Gminy większy, to te zobowiązania będą mniejsze.

Do obrad sesji dołączyła Pani Zofia Gorzyńska Skarbnik Gminy, która poinformowała, że zadłużenie

gminy :

• w 2012 roku wynosiło 17 442 191,41 zł.  w  tym na wyprzedzające finansowanie – 15 868 395 61

zł.

• w 2013 roku wynosiło – 18 029 721,52 zł  ( razem z kredytami i pożyczkami na wyprzedzające fi-

nansowanie), czyli  zadłużenie na koniec 2013 roku  wynosiło  16 186 243,40 zł.

Wójt Gminy – poinformował, że prognozowane zobowiązanie jest wskazane łącznie z wszystkimi zo-

bowiązaniami gminy. Jeżeli wyprzedzające finansowanie nam zejdzie, to nam się to zmniejszy.

Przewodniczący Rady Gminy spytał, czy są jeszcze jakieś pytania, pytań nie zgłoszono.

Następnie odczytano treść uchwały. Przewodniczący spytał, kto jest za podjęciem powyższej uchwały.
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Obecnych podczas głosowania było 14 radnych.

Głosowanie:

Za –   8

Przeciw –   0

Wstrzymało się –   6

Rada Gminy Trąbki Wielkie większością głosów podjęła uchwałę nr IV/23/2015 w w/w sprawie.  

Ad  17  Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zaciągnięcia  długoterminowej  pożyczki  w
Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Gdańsku w roku
budżetowym 2015- referuje Pan Błażej Konkol Wójt Gminy.

/Projekt uchwały radni otrzymali wraz z materiałami sesyjnymi/

Przewodniczący    Rady  Gminy poinformował,  że  Wójt  Gminy   wcześniej  zreferował  już
potrzebę  podjęcia  tej  uchwały.  Spytał,  czy  są  pytania  do  powyższej  uchwały.  Pytań  nie
zgłoszono.

Następnie odczytano treść uchwały. Przewodniczący spytał, kto jest za podjęciem powyższej uchwały.

Obecnych podczas głosowania było 14 radnych.

Głosowanie:

Za – 13

Przeciw –   0

Wstrzymało się –   1

Rada Gminy Trąbki Wielkie większością głosów podjęła uchwałę nr IV/ 24/2015 w w/w sprawie.

Ad. 18 Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Trąbki Wielkie na rok

2015 -  referuje Pan Błażej Konkol Wójt Gminy.

Wójt Gminy Błażej Konkol poinformował, że budżet ten jest budżetem ambitnym, realizuje
on wiele zadań we wielu miejscowościach na terenie naszej gminy. Realizuje również zadania
dotyczące współpracy z Powiatem Gdańskim. Prosi o podjęcie powyższej uchwały.

Następnie odczytano treść uchwały. Przewodniczący spytał, kto jest za podjęciem powyższej uchwały.

Obecnych podczas głosowania było 14 radnych.

Głosowanie:

Za – 14

Przeciw –   0

Wstrzymało się  –   0

Rada Gminy Trąbki Wielkie jednogłośnie podjęła uchwałę nr IV/25 /2015 w w/w sprawie.  
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Wójt Gminy podziękował za jednogłośne przyjęcie budżetu. Podziękował za wyrozumiałość i prosi

o wsparcie i pomoc w realizacji tego budżetu.

Ad 19 Interpelacje i zapytania radnych.

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że do Biura Rady nie wpłynęły interpelacje i 
zapytania radnych.

Ad 20 Wystąpienie sołtysów.

• Pani  Beata  Wajsbrot  Sołtys  wsi  Cząstkowa –  poruszyła  temat  dojazdu  dzieci  z
miejscowości  Postołowo,  Cząstkowo,  Pruska  Karczma,  Graniczna  Wieś  do  Szkoły
Gimnazjalnej  w Trąbkach  Wielkich.  Poinformowała,  że  dzieci  te,  są  już  w szkole  na   2
godziny przed zajęciami  i  zdarza się,  że  po zajęciach czekają również 2 – 3 godziny na
autobus.   Spytała, czy zostanie to zmienione.

• Wójt Gminy – poinformował, że po zmianie systemu dowozów powinno to się usprawnić.
Natomiast na pewno nie wszystko da się do końca wyeliminować.  W szkołach po to są
utworzone świetlice, aby dzieci na odwóz miały gdzie poczekać. Generalnie lepiej, gdy dzieci
poczekają troszkę po zajęciach szkolnych a niżeli mają wcześnie rano wstawać. Będziemy
starali się, na pewno o to, aby dzieci jak najmniej musieli spędzić tego czasu na świetlicy
szkolnej.

• Radny Michał  Studziński – spytał,  czy jest  możliwość przekazania informacji  o planie
rozwozu do szkół  przed rozpoczęciem się ferii zimowych, aby uniknąć zamieszania.

• Wójt  Gminy –  poinformował,  że  w  pierwszej  kolejności  dyrektorzy  placówek
oświatowych muszą opracować  plan lekcji a dopiero potem dopasowane są do tego dowozy
szkolne.

• Radny Michał Studziński – zwrócił uwagę, że z powodu zmiany w dowozie na początku
roku wyszło zamieszanie, część dzieci po przerwie świątecznej pojechało do szkoły a druga
część nie.  

• Wójt Gminy – poinformował, że może jedynie obiecać, że jak tylko pojawi się plan lekcji
od  dyrektorów  placówek  oświatowych  z  terenu  gminy  Trąbki  Wielkie,  to  automatycznie
przekaże rozpiskę autobusów. Ważne jest, aby były plany lekcji.

• Radny   J. Selka – zwrócił uwagę, że po dokonanej przez Komisję KOSiZ wizytacji szkół
zauważałem, że w pewnym momencie zabrakło  przepływu informacji.

• Przewodniczący Rady Gminy – spytał  członków komisji  KOSiZ,  w którym momencie
zauważyli  brak przepływu informacji.

• Radny  J.  Selka –  poinformował,  że  brak  przepływu  informacji  jest  pomiędzy
pracownikami urzędu Gminy a dyrektorami placówek oświatowych.

• Pani Beata Wajsbrot Sołtys wsi Cząstkowa  zgłosiła problem uszkodzonej  w sołectwie
skrzynki wysokiego napięcia. Spytała, gdzie powinna taką informację przekazać.
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• Wójt Gminy – poinformował, że należy to zgłosić do Zakładu Energetycznego;

• Pani Urszula Kruk Sołtys wsi Gołębiewa Wielkiego – podziękowała Radnemu Powiatu
Gdańskiemu Panu Mateuszowi Sroce za szybką reakcję w ratowaniu przed spłonięciem dachu
świetlicy. Zwróciła uwagę, że dzisiaj mieszkańcy byliby bez dachu nad głową.

• Pani Beata Wajsbrot Sołtys wsi Cząstkowa – zgłosiła problem złego stanu drogi gminnej
prowadzącej do posesji Państwa Kłos w Cząstkowie. Prosi o jej utwardzenie.

Ad 21 Wolne wnioski.

 Radny  A.  Zarzycki –  poinformował,  że  Pani  Krystyna  J.  mieszkanka  Trąbek  Małych
stwierdziła, że od momentu zasypania , cały czas ma wodę w domu. Radny prosi, aby ZGKiM
sprawdził to. Kolejna zgłosił problem złego stanu nawierzchni dróg gminnych w Trąbkach
Małych. W tej kwestii prosi również o interwencję ZGKiM.

 Kierownik  ZGKiM – stwierdził,  że  w tych warunkach klimatycznych  samo nasypanie
piachu na drogi nic nie da. Uważa że należy wstrzymać sie z pracami na drogach do czasu
zmiany warunków atmosferycznych. Zapewnił, że jeżeli tylko warunki atmosferyczne na to
pozwolą równiarka wyjedzie na drogi gminne.

 Radny J. Selka – spytał,  czy ZGKiM ma wolny ciągnik bo posiada ścinkę asfaltową i
chciałby, aby została ona rozprowadzona na drogach w sołectwie Kleszczewo. 

 Radna  M.  Łabędzka –  spytała  jak  się  ma  wysypanie  na  drogę  ścinki  asfaltowej  do
późniejszej na takiej drodze pracy równiarki.

 Kierownik  ZGKiM –  poinformował,  że  równiarka  rozgarnie  ścinkę  asfaltową.  Uważa
jednak, że sypanie ścinki asfaltowej o tej porze roku jest marnowaniem materiału.

 Radny J. Selka - zwrócił uwagę, że ścinek asfaltowych jest kilka rodzajów, tą co  ma, to nie
jest  ścinka zbita, a jest to ścinka pomieszana z piachem i żwirem. 

  Kierownik ZGKiM - poinformował, aby w sprawach wypożyczenia sprzętu z ZGKiM
zgłaszać się do Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej.

 Radny A. Klonowski - spytał w jakiej cenie kupuje gmina płyty Yomby do utwardzenia
dróg gminnych.

 Kierownik ZGKiM - poinformował, że jeżeli Gmina utwardza drogi, to robi to w ramach
przetargu, gdzie robocizna jest wliczona wraz z materiałem i trudno mu wycenić ile kosztuje
sam materiał na utwardzenie drogi. Zaznaczył, że ostatnio w drodze przetargu firma za kwotę
230 tyś. zł.  wykonała 750 m. drogi. Zwrócił uwagę, że jest to bardzo tanio. 

 Przewodniczący  Rady  Gminy -  poruszył  temat  sporządzenia  koncepcji  wybudowania
kanalizacji na terenie całej gminy. Proponuje, aby została przedstawiona radnym koncepcja
dotycząca możliwości skanalizowania całej gminy z przełożeniem na lata i rodzaj kanalizacji. 

 Wójt Gminy - taka koncepcja była sporządzana już wiele lat temu należy ją zaktualizować.
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 Przewodniczący  Rady  Gminy -  proponuje,  aby  rada  z  udziałem wójta  przystąpiła  do

tworzenia koncepcji komunikacji gminy. 

Przewodniczący Rady  z uwagi na wyczerpanie tematów zamknął  IV zwyczajną sesję rady gminy,

podziękował wszystkim za czynny udział .

Protokołowała: Przewodniczący Rady Gminy:

(-) Katarzyna Czyż                      (-) Zbigniew Leszczyński

Załączniki:
1. Lista obecności radnych, sołtysów,
2. Porządek sesji
3. opinie Komisji EiRG Rady Gminy oraz RIO

4. Uchwały podjęte na sesji – nr IV/16/2015- IV/25/2015
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